
 

 

 

 

 

Återremitterat ärende: Svar på 
medborgarförslag om gångstråk vid Rådasjön 

18 

2021KS580 
    

Sida 327 av 498



 1(3) 

 
 

TJÄNSTESKRIVELSE 
Sektorn för samhällsbyggnad  
Irmana Cukur 
 
 
 
 
 

Datum   
2024-03-22   

 

 
 
 
 
Kommunstyrelsen 
 
 
 
Diarienummer 
2021KS580 009 
 
 

Svar på medborgarförslag om gångstråk vid Rådasjön 

 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen anser medborgarförslaget besvarad. 

Kommunstyrelsen beslutar att uppdraget att föra dialog med länsstyrelsen är 
genomfört och därmed avslutat. 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunfullmäktige beslutade den 14 oktober 2021 § 187 att remittera 
medborgarförslaget om gångstråk vid Rådasjön till kommunstyrelsen och 
uppdrog åt kommunstyrelsen att besluta i ärendet. I medborgarförslaget 
framhålls de positiva resultaten som upprustningen av promenadstigarna vid 
Råda Säteri har åstadkommit. Förslagsställaren föreslår att binda samman en 
mindre stig längs med sjön, närmare Mölnlycke, med gångvägen mellan 
fiskeföreningen och RÅSS brygga med en spång. Idag är denna sträcka 
otillgänglig sankmark. Detta kan, enligt förslagsställaren, öka tillgången till 
naturen vid sjön.    

Kommunstyrelsen beslutade den 13 januari 2022 § 21 att återremittera 
medborgarförslaget om gångstråk vid Rådasjön till förvaltningen för dialog 
med länsstyrelsen om möjligheten att genomföra medborgarförslagets 
intention.  

Länsstyrelsen kan vara rådgivande i frågan, men det är kommunens miljö- 
och bygglovsnämnd som beslutar om dispens från naturreservatsföreskrifter 
samt vattenskyddsområde. För att miljö- och bygglovsnämnden ska kunna 
göra en prövning och ta beslut i frågan, krävs det att det inkommer en 
formell ansökan till nämnden om dispens. 
 
Förvaltningen har nyligen startat upp ett arbete med att se över utvecklingen 
av stråket från Mölnlycke fabriker till Råda Säteri där en stig från RÅSS 
brygga till Råda Säteri utgör en del av sträckan. I det fortsatta arbetet med 
stråket kommer förvaltningen att se över möjligheterna att bygga en 
spångstig längs Rådasjön för att knyta samman Råda Säteri med Mölnlycke 
centrum. 
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Beslutsunderlag 
• Tjänsteskrivelse den 22 mars 2024 
• Medborgarförslag om gångstråk vid Rådasjön 
• Kommunstyrelsens beslut den 13 januari 2022 § 21, Svar på 

medborgarförslag om gångstråk vid Rådasjön 
 

Ärendet 
Kommunfullmäktige beslutade den 14 oktober 2021 § 187 att remittera 
medborgarförslaget om gångstråk vid Rådasjön till kommunstyrelsen och 
uppdrog åt kommunstyrelsen att besluta i ärendet. I medborgarförslaget 
framhålls de positiva resultaten som upprustningen av promenadstigarna vid 
Råda Säteri har åstadkommit. Förslagsställaren föreslår att binda samman en 
mindre stig längs med sjön, närmare Mölnlycke, med gångvägen mellan 
fiskeföreningen och RÅSS brygga med en spång. Idag är denna sträcka 
otillgänglig sankmark. Detta kan, enligt förslagsställaren, öka tillgången till 
naturen vid sjön. 

I svaret på medborgarförslaget om gångstråk vid Rådasjön, som 
behandlades på kommunstyrelsen 13 januari 2022, beskrev förvaltningen att 
möjligheterna till att anlägga en promenadväg vid Rådasjön är begränsad då 
området är ett vattenskyddsområde och tillhör Rådasjöns naturreservat. 
Kommunstyrelsen beslutade den 13 januari 2022 § 21 att återremittera 
medborgarförslaget till förvaltningen för dialog med länsstyrelsen om 
möjligheten att genomföra medborgarförslagets intention.  

Förvaltningen har tagit kontakt med länsstyrelsen för att få svar på vilka 
förutsättningar som gäller för att möjliggöra medborgarförslagets 
intentioner. Länsstyrelsen har upplyst att de kan vara rådgivande i 
hanteringen av ärendet men framför att det är kommunens miljö- och 
bygglovsnämnd som beslutar om dispens från naturreservatsföreskrifter 
samt vattenskyddsområde vid en ansökan. För att miljö- och 
bygglovsnämnden ska kunna göra en prövning och ta beslut i frågan, krävs 
det att det inkommer en formell ansökan till nämnden om dispens. 
 
Förvaltningen har nyligen startat upp ett arbete med att se över utvecklingen 
av stråket från Mölnlycke fabriker till Råda Säteri där en stig från RÅSS 
brygga till Råda Säteri utgör en del av sträckan. I det fortsatta arbetet med 
stråket kommer förvaltningen att se över möjligheterna att bygga en 
spångstig längs Rådasjön för att knyta samman Råda Säteri med Mölnlycke 
centrum. 

Ekonomiska konsekvenser 
Förvaltningen bedömer att förslaget till beslut inte medför ekonomiska 
konsekvenser. Finansiering vid eventuell utbyggnad av en stig på spång kan 
komma att behöva tas för separat beslut i kommunstyrelsen.  

Förvaltningens bedömning 
Förvaltningen bedömer att idén om att koppla samman Råda Säteri med 
Mölnlycke centrum med en stig nära sjön är intressant att titta vidare på. 
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Dock bedömer förvaltningen att fortsatt process med utredning av stigen 
behöver ingå i ett större sammanhang med det pågående arbetet med stråket 
från Mölnlycke Fabriker till Råda Säteri.  

Förvaltningen bedömer att dialogen med länsstyrelsen har genomförts i 
enlighet med uppdraget, där svar erhållits att det är kommunens miljö- och 
bygglovsnämnd som är den beslutande instansen.  

 

 

Louise Skålberg  Irmana Cukur 
samhällsbyggnadschef  Administrativ chef  
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Inskickat av: Johan Persson
(Signerad)
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(1 1)

Ärendenummer
#36807

Datum
2021-09-19 20:34

Ärendenummer: #36807 | Inskickat av: Johan Persson (signerad) | Datum: 2021-09-19 20:34

Postnummer och ort 

E-postadress 

Lämna ett medborgarförslag

1. Inlämnat av

Inlämnat av 
Personnummer 

För- och efternamn 
Johan Persson

Adress 

Telefon 

Mobiltelefon 
-

Notifieringar 
E-post

2. Ditt förslag

Rubrik på ditt förslag
Gångstråk vid Rådasjön

Beskriv förslaget
Hej
Mitt förslag är ett nytt gångstråk utmed en del av Rådasjön i Mölnlycke.
För några år sedan upprustades promenadstigarna vid Råda Säteri och det blev väldigt bra. Det finns också en mindre stig längs 
med sjön närmare Mölnlycke. Min tanke är att sammanbinda de två med en gångväg mellan fiskeföreningen och RÅSS gamla 
brygga, gärna med en spång liknande det som gjorts vid Ötjärn. Idag är den sträckan otillgänglig och består av sankmark utan 
stigar. Men samtidigt är det väldigt fin natur och att ha en promenadväg precis jämte sjön hade blivit hur bra som helst.
Mvh Johan
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
Kommunstyrelsen

Sammanträdesdatum
2022-01-13

Signatur justerande Utdragsbestyrkande

§ 21 Dnr 2021KS580

Svar på medborgarförslag om gångstråk vid Rådasjön 

Beslut
Kommunstyrelsen återremitterar ärendet till förvaltningen för dialog med länsstyrelsen om 
möjligheten att genomföra medborgarförslagets intention.

Sammanfattning av ärendet
Kommunfullmäktige beslutade den 14 oktober 2021 § 187 att remittera medborgarförslaget 
om gångstråk vid Rådasjön till kommunstyrelsen och uppdrog åt kommunstyrelsen att besluta 
i ärendet. I medborgarförslaget beskrivs det positiva resultatet upprustningen av 
promenadstigarna vid Råda Säteri har gett. Förslagsställaren föreslår att binda samman en 
mindre stig längs med sjön, närmare Mölnlycke, med gångvägen mellan fiskeföreningen och 
RÅSS brygga med en spång. Idag är denna sträcka otillgänglig sankmark. Detta kan, enligt 
förslagsställaren, öka tillgången till naturen vid sjön.   

Förvaltningen bedömer att möjligheterna till att anlägga en promenadväg vid Rådasjön är 
begränsad då området är ett vattenskyddsområde och tillhör Rådasjöns naturreservat.
 

Beslutsunderlag
 Tjänsteskrivelse 1 december 2021
 Medborgarförslag om gångstråk vid Rådasjön
 Kommunfullmäktiges beslut den 30 januari 2020 § 12, uppdrag om att ”Snygga till 

området kring Mölndalsån i Mölnlycke entré”
 Kommunstyrelsens beslut den 4 mars 2021 § 90, svar på medborgarförslag om 

Strandpromenad från Mölnlycke centrum till Råda Säteri
 

Förslag till beslut på sammanträdet  
Per Vorberg (M) föreslår att kommunstyrelsen återremitterar ärendet till förvaltningen för 
dialog med länsstyrelsen om möjligheten att genomföra medborgarförslagets intention.
 

Beslutsgång  
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen bifaller Per Vorbergs förslag och finner att så sker. 

Paragrafen är justerad
---------------------
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